
اختصاص 8 هزار ميليارد تومان به سازمان بيمه 
سلامت براي پرداخت بدهي هاي خود از طريق 
فروش اوراق مش��اركت تصميم تازه اي است كه 
دولت با همراهي مجلس براي جبران بدهي هاي 

حوزه سلامت گرفته است.
 لايحه جديد اصلاحي��ه بودجه 1395 به تازگي 
از سوي دولت به مجلس ارسال شد و در تبصره 
37 آن، پيش بيني شده است كه »دولت تا 5 هزار 
ميليارد تومان از بدهي هاي سازمان بيمه سلامت 
را از طريق انتش��ار اوراق مالي اس��لامي تسويه 
كند«. در نهايت با توجه به بدهي 8 هزار و 516 
ميليارد توماني بيمه سلامت به وزارت بهداشت 
كميسيون هاي بهداشت و درمان و برنامه بودجه، 
3 هزار ميليارد به آن اضافه كردند تا از اين مسير 
بتوانند اين بدهي را صاف كنند. قرار اس��ت اين 
اوراق در اختي��ار طلبكاران نظام بيمه س��لامت 
قرار گيرد تا بخش��ي از بدهي هاي بيمه سلامت 
تسويه شود. براس��اس اين تبصره، اصل، سود و 
هزينه انتشار اين اوراق در بودجه سنواتي دولت 
لحاظ مي شود و خزانه داري كل بر اساس اولويت 
يا بر اساس سرجمع بودجه نسبت به تسويه اين 
اوراق اقدام خواهد ك��رد. به اين ترتيب دولت در 
پرداخت بدهي بيمه سلامت به طلبكاران از اوراق 
قرضه اسلامي استفاده خواهد كرد. با اين تصميم 
در ظاه��ر معادله بدهي بزرگ بيمه س��لامت به 
وزارت بهداشت با فروش اين اوراق قرضه صاف 
خواهد ش��د اما در عمل دول��ت بدهي هايش را 
مي فروش��د و اين كار حوزه سلامت را با كسري 
بودجه بيشتري مواجه مي كند تا جايي كه برخي 
كارشناس��ان اقتصاد و س��لامت آن را اشتباهي 

تاريخي مي دانند. 
اين در حالي است كه شايد با نگاهي عميق تر به 
چرايي ايجاد اين بدهي گس��ترده بتوان جلوي 
افزايش بدهي بيمه س��لامت به وزارت بهداشت 
را گرفت. به بي��ان دقيق تر اي��ن بدهي اهميت 
شفاف س��ازي و چگونگي هزينه كرد منابع براي 

طرح تحول سلامت و همچنين تحقيق در منابع 
تعريف ش��ده براي اين طرح و ميزان تحقق آنها 
امري ضروري اس��ت. بنا به تأكيد كارشناس��ان 
اجراي طرح تحول سلامت افزايش چند برابري 
تعرفه هاي پزش��كي بنيان هاي كارشناسي لازم 
را نداشت و همين مس��ئله افزايش 75 درصدي 
هزينه هاي دو صندوق بزرگ بيمه اي يعني تأمين 

اجتماعي و بيمه سلامت را در پي داشت. 
حالا بيمه س��لامت 8 ه��زار ميليارد ب��ه وزارت 
بهداش��ت بدهكار و تدبير دولت براي پرداخت 
اين بدهي ف��روش اوراق قرضه اس��ت. ماحصل 
اجراي اين ط��رح اما انتق��ال هزينه هاي جاري 
و مس��تمر طرح عمومي بيمه س��لامت، به بازار 
بدهي است كه انباش��ت اصل و فرع بدهي هاي 
حاصل از آن در آينده، دولت به يك بدهكار بزرگ 
تبديل مي شود. اين توافق دولت و مجلس بدين 
معناست كه دولت به بازار بدهي به عنوان منبع 
جديدي ب��راي تأمين كس��ري بودجه مي نگرد. 

سازوكار صحيح بازار بدهي بايد به گونه اي باشد 
كه تخمين بازدهي طرحي كه ب��راي آن اوراق 
منتشر مي ش��ود، مرجع اصلي تعيين نرخ سود 

اوراق مربوط به تأمين مالي آن باشد. 
از سوي ديگر هرچند اوراق قرضه دولتي يا اوراق 
قرضه خزانه دولتي، يك��ي از راهكارهاي تأمين 
مالي دولت در شرايط كس��ري بودجه است اما 
انتش��ار اين اوراق در صورت ناتوان��ي دولت در 
تسويه آنها، تهديدي اس��ت كه دولت را با حجم 
بزرگ تري از بدهي هاي مال��ي در آينده روبه رو 

خواهد كرد. 
در عين ح��ال اج��راي طرح تحول س��لامت و 
افزايش 120 تا 400 درصدي دستمزد پزشكان 
به عنوان اصلي ترين دليل انباش��ت اين بدهي 
همچنان با روند قبل ادام��ه مي يابد و با در نظر 
گرفتن افزايش همه س��اله تعرفه ه��اي درمان 
با افزايش تعه��دات مالي ج��اري دولت مواجه 
خواهيم بود. در حالي كه استفاده از اوراق قرضه 

براي تس��ويه بدهي نظام بيمه س��لامت زماني 
منطقي اس��ت كه دولت راه حلي براي برقراري 
توازن  مالي آن و چگونگي تس��ويه اين اوراق در 
زمان سررسيد، برنامه و منابع مالي داشته باشد. 
در غير اين صورت تعهدات ناشي از اجراي اين 
طرح و بازپرداخ��ت اصل و فرع اوراق منتش��ر 
شده، بدهي فعلي را به بدهي بزرگ تر و غير قابل 
پرداخت تري تبديل مي كند آن هم در شرايطي 
كه بنا به تأكيد مسئولان وزارت بهداشت منابع 
پيش بيني شده در حوزه س��لامت هم اغلب به 
طور كامل محقق نشده اس��ت. به طور مثال در 
حالي كه بنا بود س��ال 1394 بخش��ي از منابع 
حاصل از هدفمن��دي يارانه ها و ي��ك درصد از 
ماليات بر ارزش افزوده به سلامت برسد، به گفته 
معاون توسعه و منابع مديريت وزارت بهداشت، 
تنها بخش كوچكي از منابع حاصل از هدفمندي 
يارانه ها )6درصد تا پايان دي ماه سال گذشته( 
به حساب نظام بيمه س��لامت واريز شده است. 
علاوه بر اين، سازمان مديريت در پرداخت سهم 
يك درصدي بيمه س��لامت از ماليات بر ارزش 
افزوده، به علت مشكلات ايجاد شده براي خزانه 
كل تنها ب��ه نيمي از تعهدات خ��ود عمل كرده 
اس��ت. بنابراين منابع قانوني تعيين شده براي 
تأمين مالي نظام بيمه س��لامت در س��ال هاي 
گذش��ته هيچ گاه به طور كامل تأمين نش��ده و 
اين تجربه در آينده هم تكرار خواهد شد. به باور 
حس��ين راغفر، اقتصاددان و استاد دانشگاه اين 
اقدام به معناي فروش بدهي صندوق هاست. در 
واقع صندوق هايي كه اكنون با بحران مالي جدي 
روبه رو هستند بايد همين وجوه و بدهي ها را در 
آينده با نرخ بهره بالاتري بپردازند. اين موضوع 
سبب مي شود نه تنها بحران صندوق هاي بيمه 
عميق تر شود و ورشكستگي آنها شتاب بيشتري 
بگيرد، بلكه اين بدهي را به دولت بعدي منتقل 
خواهن��د كرد ك��ه در ادبيات اقتص��اد با عنوان 

گروگانگيري دولت بعدي شناخته مي شود. 

| روزنامه جوان |  ش��ماره 4897

884984403سرويس اجتماعي 88498440سرويس اجتماعي

دو ش��نبه 8 ش��هريور 1395 | 26 ذيقع��ده 1437 |

س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

     سازمان تأمين اجتماعي تعداد مراكز درماني را در پايتخت 
افزايش دهد

جهرمي- تهران:  چرا سازمان تأمين اجتماعي تعداد مراكز درماني 
ملكي خ��ود را در تهران ب��ا توجه به افزاي��ش تعداد بيمه ش��دگان و 
مراجعه كنندگان افزايش نمي دهد تا از صف هاي طولاني بيمه شدگان 
براي درمان كاسته شود. اگر بخواهيد وقت دكتر تخصصي از بيمارستان 
ميلاد بگيريد بايد چند هفته در صف انتظار باشيد و براي عمل جراحي 

كوچك هم چند ماه در نوبت قرار بگيريد.

در حال�ي كه اي�ن روزها عملكرد دانش�گاه 
فرهنگيان س�هم قابل توجه�ي از مجموعه 
دلايل طرح استيضاح وزير آموزش و پرورش 
را به خود اختص�اص داده، اين دانش�گاه در 
دوره سرپرس�تي و خ�اف روال معم�ول 
دانشگاه داري در كشور، برنامه هاي راهبردي 
خود را در هيئ�ت امنا به تصويب رس�انده و 
در نوبت اج�را قرار مي ده�د. 2+2 كه به نظر 
مي رسد طرحي در قالب تقسيم كار دانشگاه 
فرهنگيان با مجموعه آموزش عالي كش�ور 
و در جه�ت كاهش هزينه ها باش�د، از جمله 
اين برنامه هاس�ت ك�ه در جهت خوش�امد 
س�ازمان مديريت دنبال مي ش�ود. براساس 
اين طرح دانشگاه هاي ديگر از طريق كنكور 
سراس�ري 20 هزار دانش�جو مي پذيرند كه 
اين پذيرفته ش�دگان دو س�ال در دانشگاه 
فرهنگيان آموزش مي بينند. بعد از برگزاري 
آزمون استخدامي و با اجراي 2+2 دو ضلع از 
مثلث تربيت معلم در زمين سازمان مديريت 
و در جهت كاهش هزينه ها بازي خواهند كرد. 
نابس��اماني اوضاع دانش��گاه فرهنگيان از ادامه 

اداره آن با سرپرس��ت خارج از مهل��ت قانوني، 
تا كاهش ظرفي��ت پذيرش دانش��جو، آموزش 
پذيرفته شدگان در آزمون استخدامي و گرفتن 
شهريه از آنها، چالش تأمين و تكميل هرم اعضاي 
هيئت علمي، صدور احكام دانش��جومعلمان و 
تخصيص منابع و اعتبارات براي آن، سهم قابل 
توجهي از دلايل واكنش منجر به طرح استيضاح 
اخير وزير نمايندگان مردم در مجلس را تشكيل 
داده است.  از س��وي ديگر سياست هاي كاهش 
هزينه هاي دولت در حوزه آم��وزش و پرورش 
دامنگير دانش��گاه فرهنگيان نيز ش��ده است، 
به طوري كه س��ازمان مديريت اين دانشگاه را 
كه رديف اختصاص��ي در بودجه س��الانه دارد 
به چش��م هزينه كرد صرف مي نگ��رد و به رغم 
تطبيق اه��داف تأس��يس و فعاليت گس��ترده 
دانش��گاه فرهنگيان با سياست هاي نظام سعي 
در محدود كردن فعاليت هاي اين دانشگاه براي 
كم كردن هزينه هاي آن دارد. ضمن اينكه گزينه 
واگذاري اين دانش��گاه به بخ��ش خصوصي به 
استناد اساسنامه آن منتفي است وگرنه در قالب 
توسعه مشاركت ها تا به حال مورد بررسي قرار 

مي گرفت)!( در اين شرايط دانشگاه فرهنگيان 
در حوزه ارتقاي فعاليت هاي آموزشي و پژوهشي 
و فرهنگي به ارائه گزارشي از برنامه هاي معمول 
اكتفا كرده و محمود مهرمحمدي، سرپرست اين 
دانشگاه در نشست خبري كه در حاشيه اردوي 
پيمان با امام رئوف دانش آموختگان دانش��گاه 
فرهنگيان برگزار شد، به پرسش هاي رسانه ها 

پاسخ داده است. 
   پاي س�ازمان مديريت بر گلوي بودجه 

دانشگاه فرهنگيان 
مهرمحمدي در خصوص بودجه 95 دانش��گاه 
فرهنگيان افزود: بودجه پيشنهادي ما بيش از 
400 ميليارد تومان بود، ولي آنچه مصوب شد 
305 ميليارد تومان اس��ت كه مشتمل بر يك 
رقم 220 ميلي��ارد تومان��ي هزينه هاي جاري 
دانش��گاه و يك رقم 85 ميليارد توماني كه بايد 
از درآمدهاي اختصاصي تأمين شود، است. اين 
درآمد ذيل قانون متعهدين خدمت و در جهت 
تأمين هزينه هاي دانشگاه از حقوق دانشجويان 
كسر مي شود. بودجه تملكي دانشگاه نيز در سال 

95 حدود 40 ميليارد تومان است. 

وي ادامه داد بودجه ما شكل سرانه اي ندارد، اما 
اگر س��ازمان برنامه و بودجه با سرانه اي كردن 
بودجه موافقت كند، قاعدتاً وضع ما نيز به مراتب 
بهتر خواهد شد. با توجه به اينكه از حيث سرانه 
نسبت به دانشگاه هاي ديگر در سطح پايين تري 
قرار داريم لازم و ضروري اس��ت كه مس��ئولان 
سازمان مديريت را متقاعد كنيم كه با توجه به 
اينكه دانشگاه شبانه روزي است، بودجه ما نيز در 
سال هاي آتي به شكل سرانه اي اختصاص يابد. 

   يارگيري س�ازمان مديري�ت در زمين 
دانشگاه فرهنگيان 

سرپرس��ت دانش��گاه فرهنگي��ان در خصوص 
برنامه ريزي براي جذب دانشجويان در سال 96، 
به برنامه راهبردي دانش��گاه اشاره كرد و گفت: 
در برنامه راهبردي دانشگاه، در نظر گرفتن افق 
1404 براي 10 سال آينده پيش بيني هاي لازم 
را كرده ايم. از 78 هزار نفري كه ظرفيت دانشگاه 
است، 40 هزار نفر )بالغ بر 50 درصد( از طريق 
كنكور سراسري جذب مي ش��وند كه اگر سالي 
10 هزار نفر بگيريم در مجموع يك دوره چهار 
س��اله، اين 40 هزار نفر تأمين خواهند شد. 10 
هزار نفر نيز از طريق آزمون استخدامي پذيرفته 
مي ش��وند و يك روش جذب هم داريم كه 2 + 
2 ن��ام دارد كه در هيئت امنا مطرح ش��ده و در 
مورد آن به نتيجه هم رسيده ايم كه البته هنوز 

عملياتي نشده است. 
مهرمحمدي در بخش پاياني نشست و در پاسخ 
به پرسش��ي پيرامون طرح 2+2 خاطرنش��ان 
كرد:طرح به اين صورت است كه دانشگاه هاي 
ديگر از طريق كنكور سراسري 20 هزار دانشجو 
مي پذيرند كه اين پذيرفته ش��دگان دو سال در 
دانشگاه فرهنگيان آموزش مي بينند. در همين 
راستا دس��تور كار جلس��ه آينده هيئت امناي 
دانشگاه، تصويب ريز برنامه پذيرش دانشجوي 

دانشگاه فرهنگيان تا سال 1404 است. 
به طور كلي مي توان گف��ت 2+2 چكيده اي از 
برنامه هاي دولت براي دانشگاه فرهنگيان است 
كه با محوريت برداشتن بار )بخوانيد بار مالي( از 
دوش اين دانشگاه )بخوانيد دولت( تدوين شده 
و به رغم ادعاهاي موجود مبني بر عدم گرايش 
به حذف و تضعيف تربيت معلم در عمل اين كار 
را دنبال مي كند. با اين كار دانشگاه فرهنگيان 
در رقابت با ساير دانش��گاه ها بازنده خواهد بود 
و از گردون��ه تربيت نيروي انس��اني متخصص 
باز مي مان��د در مقابل اه��داف بودجه اي دولت 
و س��ازمان مديريت ب��ه بهترين ش��كل تأمين 

خواهد شد. 

2+2 يار نفوذي سازمان مديريت در زمين دانشگاه فرهنگيان 
دانشگاه فرهنگيان سرباز آموزش و پرورش يا سربار سازمان مديريت

   محسن وليئي، مديركل كميته امداد اس��تان تهران گفت: امسال 
جشن عاطفه ها در دو مرحله 25 شهريور و 11 مهرماه برگزار مي شود. 
اين در حالي است كه سال گذشته 11. 5 ميليارد تومان به دانش آموزان 

بي بضاعت كمك شد. 
  ورود پس��اب ها به خزر، خطر انقراض فوك ها، كاهش شديد توليد 
خاويار، ساخت و س��ازهاي غيرمجاز و درياخواري تنها بخش هايي از 

مخاطرات اين درياچه عظيم محسوب مي شود. 
  مجتبي يزداني، معاون خدمات ش��هري شهرداري تهران گفت: در 
حال حاضر به دنبال ساماندهي پسماندهاي خانگي هستيم، به همين 
منظور پس از اتمام و اج��راي اين پروژه وارد بحث احداث زباله س��وز 

بيمارستاني خواهيم شد. 
  عيسي فرهادي، فرماندار تهران با اشاره به اينكه در شهر تهران گفت: 
بين 2 هزار و 500 تا 3 هزار متكدي حضور دارن��د، افزود: با همكاري 
دستگاه هايي مانند شهرداري تهران، نيروي انتظامي و دانشگاه علوم 
پزشكي هزار و 800 متكدي جمع آوري شده كه از اين تعداد 350 نفر 
كودكان زير 15 سال هستند و كار غربالگري آنها در حال انجام است، 
همچنين تعدادي از آنها كه بيمار هستند براي درمان به مركز درماني 

و مابقي به سامان سراهاي بهزيستي منتقل مي شوند. 
  عبدالمجي��د چراغعل��ي، رئيس دانش��كده داروس��ازي دانش��گاه 
بقيه  الله)عج( در مورد داروي »اكُسي كدون« گفت: اين دارو يك مسكن 

مخدر به مانند داروهاي كدئين و مورفين است. 
وي در مورد اينكه گفته مي شود اين دارو پيش ساز هروئين است، تأكيد 
كرد: تمامي داروهاي مخدر موجود از لحاظ شيميايي قابليت تبديل به 

هروئين را دارند و اين تنها مختص »اكُسي كدون« نمي شود. 
  رئيس س��ازمان مدارس غيردولتي و مش��اركت هاي مردمي وزارت 
آموزش و پرورش گفت: ارتقاي كيفيت آموزش��ي و پرورش��ي مدارس 
غيردولتي را از طريق نظارت همه جانبه دنب��ال مي كنيم. مرضيه گُرد 
با اشاره به اينكه در سال تحصيلي جديد يكي از شاخص هاي ما ارتقاي 
كيفيت شاخص هاي آموزشي و پرورش��ي در مدارس غيردولتي است، 
اظهار كرد: در بح��ث كيفيت كه به عنوان يك اس��تراتژي از طرف وزير 
مطرح شد، تلاش كرديم ارتقاي كيفيت را از طريق توانمندسازي معلمان، 

برگزاري دوره هاي آموزشي، نظارت ها و استانداردسازي دنبال كنيم. 
   دكتر محمود بيگلر، مديركل نظارت بر تجهيزات و ملزومات پزشكي 
سازمان غذا و دارو گفت: كالاهاي ساخت كشور چين كه در آن كشور 

ثبت نشده اند، مجوز ورود نمي گيرند. 
وي با بيان اينكه براي كالاهاي س��اخت كش��ور چين كه در آن كشور 
ثبت نشده اند، مجوز ورود صادر نمي شود، اظهار كرد: با توجه به مصوبه 
كميته فني تجهيزات پزشكي، كالاهاي اينچنيني مجاز به ورود به كشور 

نيستند و در نتيجه نمي توانند در كشور فروخته شوند. 
  ايجاد هشت دانشكده طب سنتي، 17 رشته گروه طب سنتي، هشت 
رشته گروه داروس��ازي سنتي و هشت رش��ته گروه تاريخ پزشكي در 
كشور، تصويب ايجاد 20 سلامتكده طب سنتي در كشور و تعيين تعرفه 
خدمات طب ايراني و چاپ در كتاب تعرفه خدمات سلامت از مهم ترين 

دستاوردهاي حوزه طب سنتي است. 
  گياهان خانگي نه تنها فضاي خانه را از حالت كس��ل كننده خارج 
مي كند بلكه مي تواند هواي��ي را كه تنفس مي كنيد پاكس��ازي كند. 
بر اين اس��اس گياهان مي توانند م��واد ش��يميايي را از طريق فرآيند 
»بيوفيلتراسيون« از هوا پاك كنند و به گفته متخصصان برخي انواع 
گياهان از جمله »دراس��نا«، »گندمي« )گي��اه عنكبوتي(، كاكتوس 
درختي كارائيب، »برومليا« و »گياه يش��م« در ج��ذب اين تركيب ها 

بهتر عمل مي كنند. 

لاريجاني در اجاس رؤساي دانشگاه هاي علوم 
پزشكي مطرح كرد 

نظام بهداشت و درمان بايد معماري شود
نظام بهداش�ت و درمان باي�د معماري 
ش�ود. اقداماتي در دوره ه�اي مختلف 
از جمله طرح پزش�ك خان�واده و طرح 
تحول نظام س�امت مطرح بوده اس�ت 
اما با ساماندهي ساختار كلي بهداشت 
و درم�ان و س�امت باي�د از ظرفي�ت 
بخش خصوصي بيش�ترين بهره را برد. 
رئيس مجلس ش��وراي اسلامي در بيست 

وس��ومين اجلاس رؤساي دانشگاه هاي علوم پزش��كي و سازمان هاي 
تابعه سراس��ر كش��ور گفت: پس از پيروزي انقلاب اسلامي در بخش 
بهداشت و درمان، مسير رو به تكامل و مستمري را داشته ايم در حالي 
كه در همه بخش ها بدين گونه نبوده است. تعداد پزشكان، متخصصان 
و تجهيزات پزشكي افزايش يافته و بخش بهداشت و درمان به روستاها 

نيز رفته است.
علي لاريجاني ساماندهي ساختار بهداشت و درمان و سلامت كشور را 
چهارمين اقدام دانس��ت و گفت: سهم پژوهش هاي دانشگاهي و سهم 
بخش خصوصي با معماري نظام بخش بهداش��ت و درمان مش��خص 
مي شود، همچنين وضعيت بودجه اي نسبت به جمعيت 80 ميليوني 
كشور و شرايط پيراموني توصيه مي كند تا از نقدينگي مردم استفاده 

شود. 
دكتر لاريجاني با يادآوري وجود 800 هزار ميليارد نقدينگي در كشور 
گفت: اگر اين منابع مديريت نشود به سمت وسويي مي رود كه هر روزه 
از آن نالانيم، در مجلس نيز طي دو سال مكرر در بودجه سالانه مصوب 
ش��د تا طرح هاي نيمه تمام ب��ه بخش خصوصي واگذار ش��ود، چراكه 
امروزه بالغ بر 400 هزار ميليارد تومان طرح كلنگ زده در كشور وجود 
دارد و با وجود نرخ تورم موجود 40 تا 50 س��ال زمان نياز است تا اين 
طرح ها به نتيجه برس��د، پس ضرورت واگذاري به بخش خصوصي در 

اين شرايط بسيار است. 
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي ضمن گلايه از دولت به دليل تعلل 
در تدوين دس��تورالعمل قانون واگذاري طرح هاي نيمه تمام به بخش 
خصوصي گفت: اين دستورالعمل دو سال زمان براي تدوين برد و حال 

كه نوشته شده بايد هر چه سريع تر اجرا شود. 
وي با يادآوري روند بررسي لايحه برنامه ششم توسعه در مجلس گفت: 
مسئولان يا رؤساي دانشگاه علوم پزشكي مي توانند با بهره گيري از اين 
فرصت پيش آمده پيشنهادات روشن و قابل قبول خود در موارد مذكور 

را به كميسيون بهداشت و درمان پيشنهاد دهند. 
 علي لاريجاني با يادآوري آمارهايي در حوزه بهداشت و درمان گفت: 
از نظر واكسيناسيون س��ه گانه، ايران در بين 191 كشور رتبه نخست 
را دارد و در خصوص نرخ مرگ و مير به ميزان يك هزار نفر در سال در 
بين 220 كشور، ايران از رتبه 26 برخوردار است. در زمينه نرخ مرگ و 
مير كودكان، از بين 197 كشور رتبه 76 و در خصوص نرخ مرگ و مير 

نوزادان از بين 140 كشور ايران از رتبه 76 برخوردار است. 
وي يادآور شد: مجلس با تصويب تخصيص 10 درصد از منابع هدفمندي 
يارانه ها و يك درصد از ماليات بر ارزش افزوده به بخش بهداشت و درمان 
تلاش كرد منابع پايداري را براي اين وزارتخانه به تصويب برساند، اما 
براي تقويت پايداري منابع بايد درآمدهاي پايدار بررسي، يعني منابع 
پايدار خلق ش��ود. همچنين از نظر قانوني فرمولي تدوين شود كه اين 
منابع تخصيص يافته تلقي شود. هرچند اين موضوع ممكن است موجب 
ناراحتي سازمان برنامه و بودجه شود اما خوش خلقي برادران نوبخت به 

اين موضوع كمك خواهد كرد. 

 قاليباف: هيچ  ملکی غيرقانونی 
واگذار نشده است 

ش�هرداري ته�ران اع�ام ك�رد ك�ه هي�چ ملك�ي ب�دون 
رعاي�ت قواني�ن و مق�ررات ب�ه كس�ي واگ�ذار نش�ده اس�ت 
و اگ�ر تخفيف�ي ب�وده ح�دود ۵0 ميلي�ون توم�ان اس�ت. 
هفته گذشته در صحن علني شوراي شهر دو تن از اعضاي شورا در مورد 
نامه محرمانه سازمان بازرسي كل كشور به شهرداري در مورد واگذاري 

املاك بدون رعايت موازين قانوني به برخي افراد هشدار داد. 
روز گذشته اخباري از سوي برخي رسانه ها اعلام شد و اسامي منتشر 
شد كه برخي از افرادي كه اسامي آنها منتشر شدند اعلام كردند شكايت 

مي كنند چراكه اين اخبار كذب است. 
بر اساس اين گزارش، شهرداري تهران نيز اعلام كرد كه از طريق مراجع 

حقوقي و قضايي پيگير نشر اكاذيب خواهد بود. 
شهرداري تهران گفته است: »به دنبال انتش��ار خبر كذبي در يكي از 
رس��انه ها مبني بر واگذاري املاك شهرداري به اش��خاص حقيقي و 
حقوقي و نشر آن از س��وي عده اي خاص در فضاي مجازي، شهرداري 
تهران ضمن تكذيب خبر اين رسانه و پيگيري حقوقي و قضايي آن اعلام 
مي دارد؛ اولاً هيچ ملكي بدون رعايت قوانين و مقررات در ش��هرداري 
تهران به كسي واگذار نشده اس��ت. دوماً كمك هاي شهرداري تهران 
بر اس��اس مقررات و مصوبات شوراي اسلامي ش��هر به تعاوني مسكن 

كاركنان بوده است. 
همچنين رئيس شوراي اسلامي ش��هر تهران در اين خصوص افزود: 
متأسفانه در مورد برخي اعضاي شورا سخناني گفته مي شود كه حقيقت 
ندارد، اصلًا همه دعوتيد به خانه خانم آباد و ببينيد كه منزل وي در كجا 
هست. اعضاي شورا آبرو و جايگاهي دارند و نبايد اينگونه باشد كه خيلي 
راحت مورد حمله واقع شوند. ما انقلابي و مس��لمان هستيم و فرداي 
روز بايد پاسخگوي اعمالمان باشيم.  مهدي چمران در ادامه خواستار 
لزوم كنترل و نظارت بر سايت ها و كانال هاي خبري شد و گفت: به وزير 
ارتباطات و رئيس جمهور مي گوييم و خواستاريم كه نبايد استفاده از 

تكنولوژي ها و عملكرد سايت ها اينگونه باشد . 
   طايي: مطرح كردن واژه »اماك نجومي« سياسي است

 همچنين نايب رئيس شوراي اسلامي ش��هر تهران در پاسخ به شائبه 
مطرح ش��ده در خصوص برخي از اعضاي شوراي ش��هر تهران اظهار 
داشت: انتظار مديريت شهري بر اين است كه سازمان بازرسي نخستين 

موضع گيري را در اين خصوص داشته باشد. 
مرتضي طلايي تأكيد كرد: رسيدگي به تخلفات ضروري است و تخلف، 
تخلف است و رانت خواري، رانت خواري است و هركجا ذره اي از قانون 

تخطي شده است نبايد مماشات در خصوص آن صورت گيرد. 
وي تأكيد كرد: تا كنون مشاهده نشده است كه در مديريت شهري از 
تخلفي حمايت صورت گيرد و اين بد است كه امروز خود شوراي شهر در 
مظان اتهام قرار گرفته است.  هم اكنون شائبه جهت گيري هاي سياسي 
مطرح شده اس��ت و در فضاي عمومي برخي از سايت ها را منتسب به 
اعضاي شوراي شهر مي دانند.  نايب رئيس شوراي اسلامي شهر تهران 
در ادامه به موضوع سازمان بازرسي پرداخت و گفت: هم اكنون سازمان 
بازرسي در جاهاي مختلفي مستقر است، آيا اين موضوع نشان دهنده 

تخلف است؟! 
طلايي افزود: هر روز نامه هاي متعددي از اين سازمان به افراد، نهادها 
و سازمان ها ارسال مي شود كه داراي اهميت است.  وي اظهار داشت: 
كشاندن دعواهاي سياسي به اين سطح افكار عمومي را تحت تأثير قرار 
مي دهد و كساني كه اين اطلاعات را منتشر مي كنند، نشان مي دهند كه 
نه سازمان بازرسي را مي شناسند و نه به مسائل و قوانين اشراف دارند.  
نايب رئيس شوراي شهر تهران تأكيد كرد: مطرح كردن واژه »املاك 
نجومي« پس از »حقوق هاي نجومي« نشان مي دهد كه جرياني سياسي 

آن را هدايت مي كند. 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش يك

فروش بدهي ميلياردي طرح تحول سلامت با عرضه اوراق قرضه زهرا چيذري 
   تحليل

  خبر

معاون وزير كشور و رئيس سازمان شهرداري ها و دهياري ها از 
افتتاح ۵هزار و 6۵9 پروژه عمراني از سوي دهياري ها در هفته 
دولت خبر داد كه با صرف اعتباري بالغ بر 4هزار و 877 ميليارد 
ريال در مناطق روس�تايي كش�ور به بهره برداري رس�يده اند. 
هوشنگ خندان دل با بيان اين خبر به صدور مجوز تأسيس 32هزار 
و 954 دهياري در كش��ور تا ابتداي ش��هريور ماه 95 اش��اره كرد و 
گفت: به موجب قانون ش��وراها و اساسنامه، تش��كيلات و سازمان 
دهياري  ها مصوب هيئت وزيران در س��ال 1380، اين نهاد وظيفه 

اجراي طرح هاي عمراني و خدماتي را در روستاهاي كشور بر عهده 
دارد كه با صرف اعتبارات ملي، استاني و محلي انجام مي شود.  وي 
افزود: پروژ ه هايي كه از سوي  دهياري ها در هفته دولت سال جاري 
به بهره برداري مي رس��د به لحاظ نوع شامل بهسازي معابر، احداث 
ساختمان دهياري و شوراي اسلامي روستا، بوستان هاي روستايي، 
بهداش��ت محيط و مديريت پسماند، اماكن ورزش��ي و فرهنگي و 
ساماندهي آرامستان مي باشد و به طور ميانگين براي هر پروژه 860 
ميليون ريال هزينه شده است.  معاون عمران و توسعه امور شهري 

و روستايي وزير كش��ور با اش��اره به اينكه مطابق بند 23 ماده 10 
اساسنامه، تشكيلات و س��ازمان دهياري  ها، اين نهاد وظيفه فراهم 
نمودن زمينه ايجاد خيابان ها، كوچه ها و ميدان ها را به عهده دارد، 
گفت: بهسازي معابر از مهم ترين اقدامات دهياري ها است كه طيف 
وسيعي از پروژه هاي خردمقياس مانند احداث پل، آسفالت معابر و 
روش��نايي معابر را در بر مي گيرد و در هفته دولت امسال بيشترين 
تعداد پروژه هايي كه به بهره برداري مي رسد مربوط به بهسازي معابر 
روستايي با 3هزار و 535 پروژه، معادل 63 درصد كل پروژه ها  است. 

افتتاح 5659 پروژه عمراني روستايي در هفته دولت

عضو هيئت علمي پزشكي قانوني كشور هشدار داد

  گياهي بودن دارو 
دليل بر بي خطر بودن آن نيست

مصرف داروهاي گياه�ي، لاغري و تقويت كننده مي تواند س�بب 
از دست دادن ش�نوايي، بروز تاري ديد و حتي اعتياد و مرگ فرد 
ش�ود. عضو هيئت علمي پزشكي قانوني كش��ور در ارتباط با موضوع 
داروهاي گياهي و لاغري اظهار داشت: توليد داروهاي گياهي قوانين 
خاص خ��ود را دارد و نبايد هيچ م��اده مؤثره دارويي را ب��ه آن اضافه 
كنند، ولي اين مس��ئله در داروه��اي تقلبي درنظر گرفته نمي ش��ود. 
مريم اخگري افزود: در داروهاي گياهي، برچسب دارو با آنچه در جعبه 
دارو ارائه مي شود بايد همخواني داشته باشد كه اين مسئله در بررسي 
داروهاي تقلبي مدنظر قرار مي گيرد، همچنين در داروهاي تقلبي ماده 
مؤثره آن يكسان نيست، مثلًا 10 ميلي گرم ترامادول ممكن است در 
يك قرص گياهي باشد و در ديگري با همان نام 200 ميلي گرم ترامادول 

لحاظ شده باشد. 
 وي با اشاره به اينكه داروهاي تقلبي داراي دوزهاي غيرمشخص بوده 
و مي تواند س��بب بروز مس��موميت در فرد مصرف كننده شود، افزود: 
همچنين اين داروها بسته بندي استاندارد و برچسب مورد تأييد وزارت 
بهداشت را ندارند، لذا نمي توان آنها را به عنوان داروي رسمي شناخت. 
رئيس گروه آزمايش��گاه مركز تحقيقات پزش��كي قانوني اضافه كرد: 
داروه��اي گياهي غيرمج��از اصولاً به ص��ورت زيرزمين��ي و از طريق 
دستگاه هاي قرص سازي تهيه مي شود و همه قرص ها با يك نام ممكن 

است يكنواخت نبوده و داراي رنگ هاي متفاوت باشند. 
اخگري اضافه كرد: وجود ماده مؤثره داخل داروهاي گياهي از لحاظ 
علمي پذيرفته نيست و متأس��فانه طي آناليزهايي كه توسط پزشكي 
قانوني انجام گرفته، داروهاي غيرمجاز گاهي به صورت كپسول هاي 
دست س��از، پودرهاي گياهي داخل آن ريخته ش��ده كه مخلوطي از 
ترامادول و ساير داروها مي تواند در آن باشد و سبب ايجاد مسموميت 

شود. 
اخگري همچني��ن در م��ورد مصرف داروه��اي كاه��ش وزن كه در 
آرايشگاه ها ارائه مي شود هشدار داد و گفت: اين داروها حتي مي تواند 
به دليل عوارض موجود در آن سبب مرگ فرد شود، چراكه اين داروها 
عموماً داراي سيبوترامين بوده كه از سال 2010 از بازار دارويي امريكا 

عکس تزئینی استجمع آوري شده است. 


